
Protokół Nr IV / 18 

Z IV sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 20 grudnia 2018 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej – pan Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 14.30 – 16.50. 

 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach, sala konferencyjna. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady – Otworzył 4 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach. Na podstawie listy 

obecności radnych stwierdził prawomocność obrad.  

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są propozycje zmian do porządku obrad. 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak poprosił o wprowadzenie do porządku obrad 

autopoprawki do budżetu, która została radzie przedłożona. Dotyczy dodatkowych dochodów 

jak również wydatków, była omawiana na komisjach. W momencie przedkładania projektu 

budżetu jeszcze raz zostanie w skrócie omówiona. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są inne wnioski. Nie zgłoszono.  

 

Zmiany do porządku obrad zostały wprowadzone przy: za - 20, przeciw – 0, wstrzymujących 

się – 0.  

Porządek obrad w całości został przyjęty: za – 20, przeciw - 0, wstrzymujących  się – 0. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad.  

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach:  

1) zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku w zakresie wydatków bieżących na 2019 rok, 

(zagospodarowanie odpadów),  

2) zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku w zakresie wydatków bieżących na 2019 rok, (235 

000,00),  

3) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego,  

4) zmiany Uchwały Nr XLVI/457/17 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 

roku w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki Przedsiębiorstwo Usług 

Komunalnych w Ropczycach,  

5) zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018 rok.  

4. Rozpatrzenie projektu budżetu Gminy Ropczyce na 2019 rok i głosowanie dotyczące 

projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Ropczyce na 2019 rok:  

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej,  

2) przedstawienie opinii i wniosków Komisji Rady, w tym ostatecznej opinii Komisji 

Rewizyjnej,  

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie projektu 

uchwały budżetowej,  

4) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii Komisji Rady i opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Rzeszowie,  



5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej,  

6) głosowanie.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Ropczyce i głosowanie.  

6. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach:  

1) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

w Gminie Ropczyce na 2019 r.,  

2) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ropczyce na rok 

2019,  

3) zamiany nieruchomości położonych w Ropczycach,  

4) nabycia nieruchomości gruntowej położonej w Ropczycach,  

5) zbycia lokalu mieszkalnego w Ropczycach w budynku przy ul. Grunwaldzkiej 1,  

6) metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz określenia stawki 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli nieruchomości na których 

zamieszkują mieszkańcy,  

7) dopłaty do grup taryfowych odbiorców usług wodociągowo-kanalizacyjnych.  

7. Sprawozdanie Burmistrza Ropczyc z działalności w 2018 roku.  

8. Sprawy różne.  

9. Zamknięcie sesji. 

 

3.1  

Radny pan Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował o pozytywnej 

opinii Komisji odnośnie projektów uchwał na 4 sesję tj.: 3.1, 3.2, 3.3, 3.4, 3.5 a także odnośnie 

projektów 6.6 i 6.7. 

 

Przedstawienie projektu uchwały w sprawie  zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku w zakresie 

wydatków bieżących na 2019 rok, (zagospodarowanie odpadów) - Skarbnik Gminy – p. Beata 

Malec. 

Poinformowała, że w projekcie postanawia się o zabezpieczeniu w 2019 roku 2 513 618,40 zł 

na realizację zadania Odbieranie, transport i zagospodarowanie odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Ropczyce w 2019 roku. Źródłem 

pokrycia zobowiązania w budżecie 2019 roku będą dochody własne gminy z tytułu wpływu  

z opłaty za odprowadzanie odpadów komunalnych. Projekt uchwały upoważnia burmistrza do 

zaciągnięcia zobowiązania w wyżej wskazanej kwocie oraz podpisania umowy na realizację 

tego zadania.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku  

w zakresie wydatków bieżących na 2019 rok, (zagospodarowanie odpadów) przy: za – 20 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

3.2 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie  zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku  

w zakresie wydatków bieżących na 2019 rok, (235 000,00) - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Poinformowała, że w projekcie postanawia się o zabezpieczeniu w budżecie 2019 roku kwoty 

235 000 zł na realizację przedmiotu umowy dotyczącej czynności eksploatacyjnych  

i konserwacyjnych urządzeń elektrycznych służących do oświetlenia drogowego w 2019 roku. 

Źródłem pokrycia zobowiązań w budżecie 2019 roku będą dochody własne gminy z tytułu 

podatku od osób prawnych i osób fizycznych. Projekt upoważnia burmistrza do zaciągnięcia 

takiego zobowiązania w określonej kwocie i podpisania umowy związanej z realizacją tego 

zadania. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 



 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku  

w zakresie wydatków bieżących na 2019 rok, (235 000,00) przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

3.3 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ropczycko-Sędziszowskiego - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec.  

Poinformowała, że proponuje się udzielić pomocy finansowej w 2019 roku w formie dotacji 

celowej dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego w kwocie 30 649 zł na realizację zadania  

w zakresie pomocy społecznej z przeznaczeniem na dofinansowanie wydatków bieżących 

dotyczących wydatków rehabilitacji zawodowej i społecznej w tzw. Warsztatach Terapii 

Zajęciowej dla mieszkańców z  terenu gminy Ropczyce. Środki finansowe będą przekazane po 

podpisaniu umowy pomiędzy gminą Ropczyce a Powiatem Ropczycko-Sędziszowskim.  

W Warsztatach Terapii Zajęciowej z terenu Gminy Ropczyce uczestniczy 31 osób 

niepełnosprawnych. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ropczycko-Sędziszowskiego przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

3.4 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/457/17 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego 

do Spółki Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Ropczycach - Skarbnik Gminy – p. Beata 

Malec.  

Poinformowała, że w uchwale 457 rada wyrażała zgodę na wniesienie do Przedsiębiorstwa 

Usług Komunalnych wkładu pieniężnego w łącznej wysokości 2 500 000 zł. Projekt zmiany 

uchwały dotyczy zmniejszenia ogólnej wartości wkładu pieniężnego (dotyczy 2019 roku)  

z kwoty 1 000 000 zł na 500 000 zł w zamian za objęcie 1000 udziałów o wartości nominalnej 

500 zł każdy. Wkład pieniężny jaki był określony w tej uchwale dotyczył zabezpieczenia 

finansowania i realizacji projektu pn. Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków przy ul. 

Masarskiej w Ropczycach. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/457/17 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego 

do Spółki Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Ropczycach przy: za – 20 głosów, przeciw 

– 0, wstrzymujących się - 0. 

 

3.5 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018 

rok - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Poinformowała, że w projekcie uchwały zmniejsza się dochody budżetu o kwotę 120 000 zł. 

Zmniejszenie dochodów dotyczy żywienia dzieci w stołówkach szkolnych, przedszkolnych  

oraz żłobkowych w związku z nieobecnością dzieci spowodowaną chorobą. Równocześnie 

zmniejszeniu ulegają wydatki o 120 000 zł. W projekcie uchwały dokonuje się przeniesienia 

planowanych wydatków budżetowych pomiędzy klasyfikacją budżetową o kwotę 6 710,20 zł. 

Są to wydatki przesunięte z wypracowanych wolnych środków za doskonalenie nauczycieli  

i przeznaczone na korektę odpisu dla nauczycieli z tytułu zakładowego funduszu świadczeń 

socjalnych w placówkach oświatowych. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 

2018 rok przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 



4. (4.1, 4.2, 4.3, 4.4., 4.5, 4.6.) 

Burmistrz p. Bolesław Bujak – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, wójt, burmistrz, 

prezydent przedkłada Radzie, to jest najważniejszy dokument w każdym roku, prawo 

miejscowe, które określa kierunki dochodów i kierunki wydatków. Zgodnie z procedurą 

uchwalania budżetu do 15 listopada przedkładamy do Regionalnej Izby Obrachunkowej, która 

jest instytucją rządową związaną z nadzorem finansów publicznych samorządów, również do 

Biura Rady, do wiadomości publicznej i Wysokiej Rady. Projekt budżetu jest analizowany 

przez stałe komisje Wysokiej Rady, co uczyniliśmy kilka dni temu. Do tego przedłożonego 15 

listopada projektu budżetu wprowadziliśmy autopoprawki, które proszę również o objęcie 

zatwierdzeniem w łącznym głosowaniu nad budżetem. Te autopoprawki zwiększają dochody  

i wydatki o 697 880 zł i jak omawialiśmy to na komisjach dotyczą w zasadzie 4 grup dochodów. 

Zwiększamy o 40 tys. dochód z basenu ze sprzedaży biletów, nie tylko, zwiększamy o 140 tys. 

dochód i wydatki jako konsekwencję podjętej uchwały przez Radę Miejską, ustaliliśmy, że będą 

wyższe wpływy za świadczenia usług opiekuńczych przez ośrodek pomocy społecznej 39 530 

i prawie pół mln zł 376 000 zwiększa dochody i wydatki jako nowa proponowana stawka za 

odprowadzenie odpadów stałych. I proponujemy dochody na wydatki. Wśród jakby 

ważniejszych wydatków to w zasadzie odbiór odpadów stałych, który będzie bardziej 

kosztowny i o którym będziemy dzisiaj przy stosownej uchwale rozmawiać. W tej 

autopoprawce zaproponowaliśmy pewne zmiany w wydatkach i wprowadziliśmy dwie, trzy 

nowe inwestycje, to konsekwencja od 15 listopada do posiedzenia komisji, rozmów  

z mieszkańcami, sołtysami, odnosi się to do nowego zadania jakim jest budowa pierwszego 

etapu wodociągu Lubzina – Łączki Kucharskie – Niedźwiada w wysokości 300 tys. i obniżenie 

tym samym w wydatkach na inwestycjach w zakresie OSP, proponujemy kwotę na 

projektowanie Centrum Artystycznego w Ropczycach, a więc szkoły muzycznej, biblioteki  

i sali koncertowo-kinowej, zakładamy że 50 tys. to na 2019 rok – koncepcja. Mamy również 

propozycję zwiększenia wydatków na kontynuację uzbrojenia osiedla Pod pałacem w rejonie 

ul. Rzeszowskiej, w którym jest ponad 80 działek budowlanych. To są większe propozycje 

zmiany wydatków. Około 50 tys. na tzw. strefę aktywności społecznej. To są bardzo nieznaczne 

zmiany do głównego projektu budżetu, który przedstawiliśmy 15 listopada. Ten główny projekt 

chciałbym w kilku zdaniach omówić. Po stronie wydatków jest to budżet na kwotę 146 786 000 

i jest to najwyższa kwota wydatków budżetowych od 28 lat, na przestrzeni samorządu 

terytorialnego. I również dochód, który zapisujemy w wysokości 130 575 000 jest jednym  

z najwyższych. Dochód składa się z dochodów własnych, z dotacji, z subwencji oraz ze 

środków pozyskanych europejskich i ze źródeł pochodzących z budżetu państwa. Jeżeli chodzi 

o dochody własne to decyzją Wysokiej Rady na poprzedniej sesji ustaliliśmy dochody tożsame 

jak w bieżącym 2018. One są niezmienne od 5-ciu lat, czyli 6-ty rok podatki lokalne są bez 

zmian. W dochodach budżetowych zmieniają się na korzyść podatek dochodowy od osób 

fizycznych i subwencja wyrównawcza oraz bardzo znaczące dochody z tytułu wsparcia na 

inwestycje z budżetu Unii Europejskiej i ze źródeł pochodzących z budżetu państwa. Dochody 

z budżetu europejskiego to przede wszystkim 8,5 mln zł dotacji na budowę kanalizacji, 

4 400 000 dotacji na budowę odnawialnych źródeł energii, bez mała milion zł dotacji na 

prowadzenie przedszkoli – oddziałów przedszkolnych ze środków Unii Europejskiej oraz 

wsparcie na programy, które prowadzi ośrodek pomocy społecznej, źródła dochodów z budżetu 

państwa to kwota ponad 2 050 000 na budowaną halę sportową i boisko poliuretanowe przy 

szkole w osiedlu Czekaj. Dochody budżetowe w wysokości ponad 130 mln zł wydają się pewne 

i trwałe. Nie przewidujemy sytuacji załamania gospodarczego w Europie i w Polsce skutkiem 

czego mogłyby być obniżone dochody z CIT-u przedsiębiorstw czy subwencje. Zagrożeniem 

też dochodów może być zwiększony wydatek np. w sferze oświaty jeżeli zasadne protesty 

nauczycieli spotkałyby się z uznaniem rządu i zostałaby wprowadzona w ciągu roku 

waloryzacja płac nauczycieli wyższa niż przewidziana od 1 stycznia, wynosi 5%, to może się 



zdarzyć, że zwiększona subwencja nie będzie zabezpieczać wszystkich konsekwencji takiej 

podwyżki, te konsekwencje przeniosą się na wydatki z dochodów własnych. Nasz budżet, jak 

pewnie budżety wielu samorządów przede wszystkim gminnych, są niedoszacowane pod kątem 

wysokości subwencji oświatowej. Na 2019 rok dla zrównoważenia wydatków oświatowych, 

które powinna pokrywać zgodnie z ustawą o finansach publicznych subwencja oświatowa 

pochodząca od rządu brakuje nam 8 mln zł. Tyle z dochodów lokalnych podatków musimy 

dołożyć obligatoryjnie do oświaty, do tej części oświaty, która pochodzić powinna z subwencji. 

Na pozostałe wydatki oświatowe jak również inwestycje wykładamy w sumie ponad 23 mln 

więcej niż wynosi subwencja oświatowa. To jest maksymalny projekt budżetu po stronie 

wydatków, zbliżamy się do 150 mln zł, prawie 147 mln. Tak wysoki budżet jest ograniczony 

deficytem wynoszącym na dziś w projekcie budżetu 16,5 mln zł. Nie chcę powiedzieć, że  

w ciągu 2019 roku nie zamierzamy tak wysokiego deficytu zrealizować. On zapisany musi być 

bo budżet musi być zrównoważony, inaczej nie może być przyjęty. Zakładamy, że realizując 

tak wysokie  inwestycje, jeżeli  chodzi o kwoty, jest to prawie 38 mln zł, jest to 26% dochodów 

budżetowych a więc najwyższy wskaźnik wydatków inwestycyjnych w stosunku do dochodów 

we wszystkich budżetach do tej pory uchwalanych przez Radę Miejską w Ropczycach. Ten 

wysoki wskaźnik jest możliwy bo musimy zaciągnąć stosowne kredyty – proponujemy jedną  

z propozycji w postaci obligacji w wysokości 12 mln zł, te obligacje będą musiały być podjęte 

byśmy mogli skonsumować dotację europejską w wysokości 8,5 mln zł i zrealizować zadanie 

w postaci budowy kanalizacji sanitarnej, która ma podłączyć około 4 tys. mieszkańców  

w Ropczycach i w dwóch sołectwach; Gnojnica Dolna i Gnojnica Wola. By zrealizować to 

zadanie będziemy również płacili podatek VAT w wysokości 23%. Mam nadzieję, że Urząd 

Skarbowy uzna nasze argumenty i wysokim wskaźnikiem będziemy mogli VAT odzyskać. 

Jeżeli VAT odzyskamy to możemy go przeznaczyć na zmniejszenie deficytu, a więc nie 

zakładam, że pozostała kwota w wysokości 4 510 000, która jest zapisana w całości deficytu, 

że nie będzie musiała być w pełnej kwocie zaciągania ale też każdorazowo o tym będzie 

decydowała Wysoka Rada, czy zwrot VAT-u na deficyt, czy być może zostanie wykorzystany 

na inne równie ważne inwestycje. Jeżeli chodzi o wydatki budżetowe to w wydatkach, w tym 

147-milionowym budżecie, najwyższa pozycja to oświata – 50 mln zł. Jest to najwyższa 

również kwota do tej pory w uchwalanych budżetach gminy. Obejmuje wychowanie, opiekę, 

edukację, rozwijanie zainteresowań, dowóz dzieci, stołówki, świetlice i wszystko co wiąże się 

z inwestycjami realizowanymi w przyszłym roku na rzecz oświaty i obejmuje taką kwotę. 

Subwencja oświatowa to 22,5 mln zł. A więc reszta łącznie z inwestycjami to są dochody 

własne i pozyskane o czym mówiłem przed chwilą. Sądzę, że jest to również świadectwo 

preferencji w edukacji przez nasz samorząd bo kwota o tym stanowi, a zwłaszcza kwota 

inwestycji, w budżecie zapisane są największe inwestycje kubaturowe po stronie wydatków w 

oświacie, a więc budowa hali sportowo-widowiskowej, budowa szkoły w Brzezówce, 

projektowanie obiektów oświatowych; szkoły w Witkowicach i obiektu żłobka i przedszkola w 

Ropczycach na osiedlu Mehoffera plus boisko poliuretanowe na Czekaju i pomniejsze wydatki 

inwestycyjne. Drugim wydatkiem, największym w budżecie jest kwota 40 mln na szeroko 

rozumianą pomoc społeczną, jest rozpisana w kilku działach. To jest wszystko to co w ciągu 

roku przyszłego poprzez konta gminy i ośrodka pomocy społecznej skierujemy do rodzin. 

Przede wszystkim jest to kwota dotacji, które są przeznaczone na pomoc rodzinie – 500+, 

zasiłki rodzinne, pielęgnacyjne i szereg innych zasiłków związanych z urodzeniem dzieci, 

wychowywaniem dzieci niepełnosprawnych, wspieranie dzieci, które mają 

niepełnosprawności. Z budżetu naszych dochodów ponosimy wydatki na pomoc społeczną w 

granicach 4 mln zł. Jest to granica  naszych możliwości w tym zakresie. Kolejnym, trzecim 

największym wydatkiem jest dział gospodarki komunalnej 33 mln zł. W tym dziale jedną  

z dużych pozycji jest wspomniana budowa kanalizacji sanitarnej w wysokości 23,5 mln zł. 

Tutaj też mieści się kwota związana z dotacją przez zakup udziałów w PUK-u na budowę  



i rozbudowę oczyszczani ścieków, jak również i wspomniany nowy projekt, który 

wprowadzamy do budżetu i chcemy realizować, to jest pierwsza kwota 300 tys. zł na budowanie 

pozycji związanej z przyszłym mam nadzieję przetargiem na budowę wodociągu Lubzina 

południe. Mam nadzieję, bo bardzo liczymy na dobry wniosek, który złożyliśmy do 

Regionalnego Programu Operacyjnego na kwotę bez mała 2 mln zł. Jeżeli dotację otrzymamy 

to nasz udział będzie musiał wynosić bez mała 1 mln zł. To jest jakby pierwsza kwota. 

Gospodarka komunalna jest to ważny dział, jest tu szereg innych wydatków, w tym związane 

z odbiorem nieczystości stałych. Tak stanowi ustawa, że gmina – pobieramy opłaty, ustalamy, 

jesteśmy głównym operatorem, obsługujemy PSZOK w sensie finansowym, Kolejnym działem 

jest kultura i sport. Mamy tutaj 2 instytucje kultury, Centrum Sportu i Rekreacji, instytucja, 

która w sumie jest bardziej kosztowna niż dwie instytucje kultury razem. Razem daje to kwotę 

około 7 mln zł. Tutaj jest szereg różnych wydatków, największe są związane z utrzymaniem 

basenu krytego, który współfinansujemy w bez mała 40 paru procentach. Bilety, które płacimy 

może wydają się nazbyt wysokie ale na pewno nie odzwierciedlają kosztów eksploatacyjnych 

tego basenu i z podatków własnych dopłacamy aby możliwość korzystania z tego basenu była 

powszechna, finansujemy również naukę pływania dla wszystkich dzieci, ze wszystkich szkół 

z terenu gminy i dowozimy 2 roczniki, w każdym roku. Koszty administracji urzędu miejskiego 

to jest kwota w granicach 4,5 mln zł rocznie. Pozostałe to są wydatki w wielu różnych 

kierunkach. Ten dokument jest ważny ale nie jest dokumentem danym raz na cały rok, 

będziemy o budżecie rozmawiali pewnie prawie na każdej sesji. Tego bym sobie życzył abyśmy 

do budżetu na każdej sesji wprowadzali dodatkowe dochody i ustalali wydatki. Z pewnością 

będziemy wprowadzali zmiany, bo zmiany niesie z sobą życie. Być może będą priorytetowe 

inne oczekiwania mieszkańców niż dziś zapisane bo w tym budżecie pod kątem inwestycji są 

inwestycje potężne jeżeli chodzi o środki finansowe bo ten budżet jest budżetem również 

kontynuacji, to co było przez ostatnich kilka lat przygotowywane w postaci projektów 

technicznych, pozwoleń na budowę, uzyskuje maksymalną dotację z Unii Europejskiej.  

W przyszłym roku środków europejskich będzie niewiele, a w ostatnim roku 2020   pieniędzy 

nie będzie pewnie żadnych. Więc to będzie czas na oddawanie kredytów i pożyczek, które 

zaciągamy w roku 2019, żebyśmy mogli wykorzystać te środki europejskie, byśmy mogli 

przeprowadzić zadania od wielu lat przygotowywane. Liczę się z tym, że będziemy mogli 

pozyskiwać różne środki, w mniejszych kwotach, które są niezbędne i potrzebne, choćby na 

przebudowę dróg lokalnych, na budowę potrzebnych do poprawy bezpieczeństwa chodników, 

parkingów oczekiwanych. Mimo że sporo w tym zakresie w ostatnich latach zrobiliśmy,  

w 2018,  to oczekiwania społeczne są daleko większe. Chciałbym rekomendować ten budżet 

Wysokiej Radzie, na tym etapie chciałbym bardzo prosić o jego uchwalenie, bo jego 

uchwalenie umożliwia nam podejmowanie decyzji już jutro. Chcielibyśmy ogłosić konkurs na 

wydatki dla wsparcia 40 stowarzyszeń, którym co roku udzielamy pomocy,  na przyszły rok 

prawie w wysokości milion złotych. Te środki będą do dyspozycji pod koniec stycznia, ale 

najpierw musi być przeprowadzony konkurs, którego podstawą jest uchwalenie dzisiaj budżetu, 

przeprowadzenie procedury konkursowej, podpisanie umów z każdym stowarzyszeniem  

i pierwsze raty możliwe pod koniec stycznia. Na pewno jest to prospołeczny budżet – bo kwota 

wydatków na szeroko rozumianą pomoc społeczną, na oświatę, na kulturę, pokazuje, że 

preferujemy te społeczne oczekiwania. Przed nami jeszcze do uchwalenia 4 budżety. Te 

oczekiwania, które obiecywaliśmy mieszkańcom, wyborcom, będą spełniane i spełnione tylko 

nie da się ich  zrealizować w pierwszym roku. Wiem, że mieszkańcy oczekują by nowo wybrani 

radni chcieli szybko w pierwszym roku, w pierwszym półroczu kadencji zrealizować wszystko 

to co przedkładaliście nam jako mieszkańcy miasta i gminy. My o tym pamiętamy i wiemy ale 

również nasze dochody są dochodami cyklicznymi, corocznymi, są na poziomie lat ubiegłych 

i trzeba czasu abyśmy mogli wszystkie ustalenia poczynione w środowiskowych spotkaniach 

zrealizować. Wysoka Rado, bardzo bym prosił, po analizie, po dyskusji o podjęcie decyzji 



związanej z przyjęciem budżetu gdyż ona otwiera możliwość działalności gminy jako urzędu 

miejskiego, wszystkich jednostek organizacyjnych, a również i spółek bo są ustalenia 

odnoszące się do spółek. Dziękuję.          

   

Skarbnik Gminy – p. Beata Malec odnośnie projektu uchwały budżetowej powiedziała, że jeżeli 

są pytania szczegółowe to na nie odpowie.  

 

Przedstawienie opinii komisji stałych o projekcie budżetu na 2019 rok:  

Radny pan Zenon Charchut – przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz 

rozwoju gospodarczego poinformował, że projekt budżetu Gminy Ropczyce na 2019 rok został 

w całości pozytywnie zaopiniowany przez ww. Komisję. 

Radny pan Andrzej Rachwał – przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że projekt budżetu Gminy Ropczyce w całości na 2019 rok został pozytywnie 

zaopiniowany, bez żadnych uwag przez ww. Komisję. 

Radny pan Józef Misiura – przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że projekt budżetu Gminy Ropczyce w całości na 2019 rok został pozytywnie 

zaopiniowany przez ww. Komisję. 

Radny pan Stanisław Madeja – przewodniczący Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego poinformował, że projekt budżetu Gminy Ropczyce  

w całości na 2019 rok otrzymał pozytywną opinię ww. Komisji. 

Radna pani Genowefa Ciosek  - przewodnicząca Komisji skarg, wniosków i petycji 

poinformowała, że ww. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Gminy Ropczyce 

w całości na 2019 rok. 

Radny pan Stanisław Marć – przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna po zapoznaniu się z opiniami Komisji stałych  Rady Miejskiej o projekcie budżetu, 

które są pozytywne, pozytywnie opiniuje w całości projekt budżetu Gminy Ropczyce na 2019 

rok.  

 

Skarbnik Gminy – p. Beata Malec poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa w dniu 

15 grudnia 2018 roku wydała uchwałę III/20/2018 w sprawie projektu uchwały budżetowej 

Gminy Ropczyce na 2019 rok. W uchwale tej postanawia się pozytywnie zaopiniować 

przedłożony projekt przy uwzględnieniu uwag, jest do wglądu w biurze rady miejskiej celem 

zaznajomienia się. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych chciałby zabrać głos w dyskusji dotyczącej 

projektu budżetu gminy na 2019 rok. 

Radny pan Kazimierz Mądro mówił, że budżet na 2019 rok jest wykonany prawidłowo, mamy 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej ale dla przeciętnego mieszkańca Niedźwiady daje to 

niewiele poza podwyżkami cen wywozu śmieci. Brak decyzji co dalej z budową stadionu  

w Niedźwiadzie. Brak działań, aby przyłączyć Przysiółek Polska do wodociągów dębickich.  

W Niedźwiadzie działa dwa wodociągi społeczne zbudowane przez mieszkańców Niedźwiady 

wykorzystujące lokalne źródła. Z wodociągu w Niedźwiadzie Górnej jest zasilana bezpłatnie 

szkoła w Niedźwiadzie Górnej i dom kultury, jednak Przysiółek Polska nie może być do tych 

wodociągów przyłączony ze względu na położenie w jakim się znajduje. Brak działań w celu 

budowy chodnika od szkoły w Niedźwiadzie Górnej w kierunku górnym. Kolejny temat to 

oświetlenie drogi powiatowej. Ciągle mamy podnoszony temat lampy w Niedźwiadzie Górnej. 

Temat oświetlenia drogi gminnej na Przysiółku Polska. Nie chciałby tylko żądać, chciałby 

przyczynić się do zwiększenia tego budżetu. Słyszał informacje, które były udzielone przez 

pana burmistrza, że będziemy składać wnioski w różnych instytucjach państwowych czy 

wojewódzkich. W tym celu zwrócił się do pana posła Kazimierza Moskala o pomoc. Jeśli 



będzie taka potrzeba, jeżeli tylko pan burmistrz zwróci się z taką prośbą pan poseł zdeklarował, 

że nigdy nie odmówi. Uważa, że konieczne byłoby wykorzystanie tego, że z naszego terenu 

jest radny wojewódzki. Również słyszy o składanych wnioskach w urzędzie marszałkowskim. 

Pan burmistrz przy okazji dożynek zawsze mówi, aby działać ponad podziałami więc tak 

zróbmy dla dobra mieszkańców.  

 

Radny pan Piotr Raś powiedział, że była informacja w Radiu Rzeszów 8 grudnia, że na 

początku 2019 roku ma się rozpocząć budowa wodociągu Lubzina – Niedźwiada. Poprosił  

o odpowiedź czy to będzie realizowane. 

 

Radny pan Dariusz Skórski mówił, że pierwotnie myślał, żeby tego budżetu nie popierać jednak 

deklaruje, że się wstrzyma od głosowania. Skłoniła go do tego autopoprawka, gdzie burmistrz 

przewiduje 300 000 zł na jak burmistrz to określił nowe zadanie. Od pół roku jest sytuacja 

tragiczna w Łączkach Kucharskich dla niektórych mieszkańców, którzy muszą jeździć do 

Okonina, żeby sobie napuścić wody, nie mają tej wody w swoich domach. Pan burmistrz 

powiedział, że w 2019 środki unijne będą znacznie mniejsze, natomiast w 2020 będziemy 

spłacać zaciągnięte kredyty. Pytał czy nowe zadanie a więc budowa pierwszego etapu 

wodociągu z Lubziny do Przymiarek zakończy się w 2018 na tym pierwszym etapie czy w 2019 

i 2020, kiedy będziemy spłacać kredyty pochylimy się jako gmina wspólnie, żeby rozwiązać 

najważniejszy problem jaki stoi przed gminą jako całością a więc brakiem wody zarówno dla 

Łączek Kucharskich, Małej jak i dla Niedźwiady. Pochylmy się wspólnie i spróbujmy pozyskać 

środki na sfinansowanie budowy wodociągu dla miejscowości południowych w naszej gminie. 

Jeśli zajdzie taka potrzeba to zacznijmy realizować to zadanie nawet ze środków własnych. 

Zadeklarował, że gdyby trzeba było podnieść podatki od nieruchomości i przeznaczyć je 

docelowo na budowę wodociągu burmistrz ma jego pełne poparcie.  

 

Radny pan Jan Rydzik powiedział, że chciałby usłyszeć z ust pana burmistrza, że na jego 

osiedlu to co burmistrz obiecał będzie realizowane: zatoczka przy szkole nr 5 czy chodnik. Do 

tej pory, w tamtej kadencji było to takie pobieżne, że coś będzie zrobione a nie wszystko się 

udało. Po burzliwych dyskusjach w komisjach początkowo był przeciwny temu budżetowi ale 

powiedział, że zagłosuje za, jednak chciałby usłyszeć z ust pana burmistrza, że to co było 

obiecane będzie zrealizowane. Dla niego ważniejsze jest słowo z ust pana burmistrza a nie 

przyciśnięcie przycisku na tablecie.  

 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak podziękował za głosy w dyskusji nad projektem 

budżetu, za pisma, wnioski, wystąpienia, rozmowy sołtysów, przewodniczących osiedli, którzy 

do projektu budżetu włączali swoje propozycje. Podziękował radnym, którzy przede wszystkim 

na komisjach wypowiadali się na temat potrzeb, propozycji. Nawet te propozycje, które nie są 

zapisane w budżecie bo będą rozpisywane w poszczególnych działach w trakcie roku 

przedkładane przez radnych na stałych komisjach dają wiedzę, niezbędną informację co jest 

ważne dla mieszkańców, co jest priorytetem. Chcę zapewnić radnego Kazimierza Mądro, że 

Niedźwiada była doceniona przez ostatnie lata przez budżet gminy, przez inne miejscowości, 

które w czasie, gdy budowaliśmy salę gimnastyczną w Niedźwiadzie Górnej, później  

w Niedźwiadzie Dolnej, gdy rozbudowywaliśmy szkołę, modernizowaliśmy dom kultury, 

remizę strażacką, gdy budowaliśmy oświetlenie uliczne musiały poczekać. Gdybyśmy chcieli 

inwestować tylko zwrotnie te środki, które pochodzą w ciągu całego roku ze wszystkich tytułów 

podatkowych z danej miejscowości to niewiele moglibyśmy zrobić bo te środki byłyby bardzo 

rozproszone. W jednym roku koncentrujemy się na określonej części gminy np. w przyszłym 

roku ten budżet wskazuje wyraźnie, że koncentrujemy się na stronie wschodnio – południowej 

gminy: Witkowice, sołectwo Gnojnica Dolna, Wola, Brzyzna i Granice, tu idą miliony,  plus 



Śródmieście i hala, która będzie służyła wszystkim mieszkańcom i całej młodzieży. Zachodnia 

część naszej gminy Lubzina  i południe poczynając od Checheł musi trochę poczekać by spełnić 

te większe oczekiwania. Jeżeli chodzi o oczekujące wodociągi na wsparcie, na przebudowę  

w Niedźwiadzie od lat na zebraniach próbowałem przekonywać zarządy tych wodociągów, aby 

podjęły decyzję po konsultacjach społecznych czy chcecie mieć wodę za darmo, za deklarację 

pomocy w robotach i niewielki udział roczny wynoszący ok. 150 zł rocznie za całość czy też 

decydujemy się na przekazanie tych wodociągów na miasto, burmistrz je przejmuje, od tego 

mamy wyspecjalizowaną jednostkę prawa handlowego jaką jest PUK ale wtedy robimy 

opomiarowanie i każdy musi za m3 wody płacić tyle ile dziś od 1 stycznia ustali instytucja 

państwowa Polskie Wody. Mówiliście, że tego nie chcecie. To samo mówiłem wielokrotnie  

w miejscowości Mała, gdzie też jest wodociąg jeden główny, wspólny ale jest szereg 

mniejszych wodociągów. To dotyczy również Łączek Kucharskich. W tych miejscowościach 

od 15 lat nie było presji, nie było priorytetu kierowanego do gminy, do burmistrza budujmy 

wodociąg bo my nie mamy wody tylko była informacja my mamy wodociągi swoje, 

grawitacyjne, które łączą sieć czasami kilku domów, czasami jeden dom, czasami kilkanaście 

lub kilkadziesiąt domów. Przykład w miejscowości Łączki pan radny Skórski mówi nie ma 

wody ale dobrze, że dodaje, że niektórzy mieszkańcy nie mają wody bo np. my mamy szkołę 

w Łopuchowej i na wodociągu grawitacyjnym, który zabezpiecza wodę do naszej szkoły 

podłączonych jest kilkanaście domów i po odpowiedniej przebudowie i modernizacji kilka lat 

temu tych źródeł ujęcia powierzchniowego nie mamy żadnych problemów z wodą. Zdaję sobie 

sprawę, że w ostatnich 3 latach niski poziom wody, susza spowodowała, że część  źródeł 

powierzchniowych obniża swój poziom i wody w wielu domach nie ma albo za często jej 

brakuje z powodu zasysania powietrza. Jeszcze raz składam propozycje państwu radnym, aby 

porozmawiali z zarządami spółek wodociągowych. Jeżeli chcą pozbyć się problemów muszą 

oficjalnie przekazać wodociągi na własność gminy. Będę wtedy przejmował odpowiedzialność 

za dostawę wody ale za tą wodę będziecie płacić tyle ile ustali instytucja państwowa Polskie 

Wody. Jeżeli tego nie chcecie dobrze, pomożemy, współpracujmy ale na zasadach partnerskich 

a nie na zasadzie przymusu, że burmistrz ma obowiązek, tak prawo nie stanowi. Deklaruję 

daleko idącą pomoc, mówiłem to na poprzedniej sesji, że celem jest po wybudowaniu głównego 

kolektora wodociągowego z Lubziny do Niedźwiady Dolnej włączyć wodociąg Niedźwiada 

Dolna i ustawić zawory. Za kupioną wodę z tego wodociągu mieszkańcy poprzez swój zarząd 

będą musieli płacić. Mamy przeprowadzone rozmowy z właścicielem zbiorników wodnych 

gmina Dębica Łupiny, pierwsze koncepcje prezes Środa już poczynił i pewnie będziemy też 

szli w tym kierunku, aby jako gmina zrobić główny przyłącz do szkoły w Niedźwiadzie Górnej, 

najpierw koncepcja, później projekt techniczny, poszukiwanie pieniędzy. Zechcemy włączyć 

w tą sieć w przyszłości wasz wiejski wodociąg Niedźwiada Górna poprzez zawory, poprzez 

liczniki. Możecie sobie też poprawić sytuację w Niedźwiadzie, w Małej jeżeli byście się 

zdecydowali na opomiarowanie każdego podłączenia do wody, każdego gospodarstwa i ustalili 

waszą stawkę, nie Polskich Wód to by bardzo dyscyplinowało sytuację. Może trzeba poprzez 

pieniądze dyscyplinować zużycie tej wody. Jeżeli chodzi o brak oświetlenia tu i ówdzie 

będziemy starali się to oświetlenie brakujące projektować i wykonywać na miarę możliwości, 

rozsądnie w całej gminie. W każdej miejscowości takie potrzeby są. Wie, że jest to niezwykle 

ważne. Mamy w budżecie gminy tylko 100 000 zł na tą inwestycję. Jeżeli nie będzie zapaści 

związanej z tym, że energetyka wypowie nam dotychczasową umowę, jeżeli nie będziemy 

musieli zapłacić kilkadziesiąt procent więcej najprawdopodobniej w ciągu roku będziemy 

przesuwali kolejne dziesiątki tysięcy złotych, żeby sprostać tym wyzwaniom, że trzeba 

postawić dwa, trzy słupy w poszczególnych miejscowościach. Sądzę, że za 2 lata powinniśmy 

opanować potrzeby w zakresie oświetlenia. Dzisiaj oświetlenie wraz z konserwacją kosztuje 

nas  rocznie 1 000 000 zł. Jeżeli wartość odpłatności za zużyty prąd zwiększy się o 50% to będą 

to już horrendalne koszty. My gmina budujemy oświetlenie przy drogach gminnych, to jest 



nasz obowiązek, natomiast przy drogach krajowych, wojewódzkich, powiatowych wszystkie 

samorządy też mogą budować, nikt im nie zabrania, prawo im pozwala ale my to robimy bo 

wiemy, że ci właściciele nie garną się do tych inwestycji. Jeżeli chodzi  

o budowę stadionu chcemy w przyszłym roku uchwalić szczegółowy plan zagospodarowania  

i na to mamy pieniądze. W odpowiednim paragrafie są środki finansowe, zapewniam pana na 

to zadanie. Uważam, że może pan spokojnie głosować za tym budżetem bo będziemy 

przygotowywać to zadanie. Jeśli się nam w przyszłym roku uda uchwalić wcześniej 

szczegółowy plan zagospodarowania, będzie możliwość wykupywania pierwszych działek pod 

budowę tego stadionu to pewnie będziemy rozpoczynali ten proces. Dopiero, gdy wykupimy 

ostatnią działkę, która będzie nieruchomością pod ten stadion możemy podjąć zlecenie projektu 

bo dziś zlecając projekt i zapisując takie środki finansowe w tym budżecie moglibyśmy 

spowodować to, że za projekt trzeba by zapłacić a wystarczy, że jeden właściciel nie zgodzi się 

sprzedać nam dobrowolnie w umowie cywilnoprawnej swojej działki a możemy nie dać rady 

go wywłaszczyć, wtedy koszty tego projektu do kosza. Wykorzystam to co pan przed chwilą 

powiedział, że pan poseł Kazimierz Moskal jest chętny pomóc we wszystkich sprawach, które 

byłyby w jego kompetencji. Jeszcze dzisiaj pan kierownik Krzych przekaże panu odpowiedź 

ministra rolnictwa, który nas poinformował, że w tej procedurze w której do niego zwróciliśmy 

się o odrolnienie gruntów pod stadion w Niedźwiadzie bo jest tam klasa III chyba 80 arów 

ministerstwo ma tak dużo pracy i tak dużo wniosków, że przekłada ten nasz wniosek do 

rozpoczęcia w postępowaniu o 3 miesiące. Uważam, że jeśli pan poseł weźmie to pismo  

i przejdzie się do ministerstwa rolnictwa i porozmawia z nadzorującym ten departament  

i poprosi wiceministra, żeby to przyspieszył bo to jest drobna sprawa dla ministerstwa. Jak 

rozpoczną tą procedurę 1 kwietnia, w co nie wierzę a będzie to trwało 6 miesięcy to mamy 

ugotowany szczegółowy plan zagospodarowania przestrzennego przez 1 rok. Jeżeli pan poseł 

by tutaj przyspieszył a może to zrobić, jeżeli poseł o to poprosi nie wierzę, żeby nie 

przyspieszono. Jeżeli chodzi o radnego wojewódzkiego jak najbardziej składamy już dzisiaj do 

pana prośbę aby pan przekazał radnemu panu doktorowi Magdoniowi, że nasz wniosek  

o wodociąg, o którym tu była mowa jest dobrze przygotowany, przeszedł ocenę formalną. Jest 

to kwestia zespołu, który decyduje, które dobre wnioski mają mieć przyznane dofinansowanie 

i zatwierdza to zarząd województwa. Niestety wartość dobrych wniosków przekracza 

pięciokrotnie dostępne środki w samorządzie wojewódzkim. Jest tutaj pole do działania dla 

pana radnego, który jest radnym wojewódzkim i który gdyby stosownym argumentem posłużył 

się, że ta woda jest absolutnie potrzebna dla Łączek, dla Niedźwiady, dla Okonina i że wniosek 

jest złożony przez Ropczyce bardzo dobry, zresztą po raz drugi. Myślę, że to by nam bardzo 

pomogło i jestem wdzięczny za tego typu deklaracje. Mówiliśmy wielokrotnie, że mamy wielki 

szacunek do pana posła Kazimierza Moskala, że pomógł nam pozyskać 2 050 000 zł na 

budowaną halę. Przypominałem, że bardzo dziękujemy pani wojewodzie, która wystosowała 

osobiście pismo do ministra sportu w tej sprawie, co bardzo cenię. Nie bez znaczenia jest 

udokumentowanie i zwroty, w których zwracaliśmy się do ministra sportu, że pan prezydent 

rozważa przyjazd na wmurowanie kamienia węgielnego na tą halę. Odnosiliśmy się do 

osobistej mojej rozmowy z panem prezydentem Andrzejem Dudą i to też jakiś wpływ na zespół 

ministerialny miało. Tutaj też przy tym wodociągu wszyscy, którzy pomogą radni wojewódzcy, 

poseł, wy państwo radni,  jeżeli uzyskamy ten efekt, że uzyskamy dotację w wysokości 1 960 

000 zł to będzie wszystkim za co podziękować, jeśli to to będzie takie działanie ponad  

polityczne. 

Odnośnie Radia Rzeszów stwierdził, że do tego radia nic nie mówił ani do innego. 

Potwierdzam, że jesteśmy na drodze do budowy tego pierwszego etapu i mamy parę innych 

propozycji, na komisjach też o nich mówiłem, na ostatniej sesji przytaczał nasze wystąpienie 

do Polskiego Funduszu Rozwoju. Z bardzo dużą powagą podchodzimy do tego zagadnienia nie 

dziś, nie ostatnie 3 miesiące ale ostatnie 3 lata. 3 lata temu ogłosiliśmy przetarg na wykonanie 



projektu tego wodociągu i przyznaje, że mieszkańcy zwłaszcza Łączek podchodzili do tego 

projektu beztrosko bo to od nich zależało czy projekt mógł być zrobiony zgodnie z przetargiem 

w roku czy niestety przedłużaliśmy go dwukrotnie, są aneksy, stosowne protokoły dlaczego to 

czyniliśmy. To jest odpowiedź w części na pytanie radnego pana Dariusza Skórskiego jeżeli 

chodzi o tą trudną sytuację w zakresie dostarczania wody dla mieszkańców. Na miarę 

możliwości staraliśmy się tym, którzy nie mają wody dla celów socjalnych, konsumpcyjnych 

pomagać. Są miejsca, gdzie mogą nawet bezpłatnie tą wodę pobierać, pomimo, że wszyscy inni 

musimy za tą wodę płacić - OSP Okonin. Większą ilość wody można kupić całodobowo na ul. 

Masarskiej przy oczyszczalni ścieków od przedsiębiorstwa, które wodę sprzedaje.  

O wskazanych przez radnych problemach będziemy mówić wielokrotnie i będziemy 

informować i rozbić wszystko, żeby również ten problem wodociągowy powoli rozwiązywać. 

Zwracając się do radnego pana Jana Rydzika powiedział, że jak radny zaufa projektowi budżetu 

i zagłosuje deklaruje, że zatoczka koło szkoły nr 5, tak potrzebna i ważna dla rodziców 

dowożących dzieci będzie budowana. Zapewnił, że chodniki wokół świątyni Św. Barbary będą 

budowane. Niektóre nie tyle chodniki co parkingi już się rozpoczęły i  to będzie kontynuowane. 

To nie są obiecanki to jest deklaracja, wzajemne zaufanie, pan głosuje za budżetem ja deklaruję. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały  

w sprawie budżetu Gminy Ropczyce na 2019 rok. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie budżetu Gminy Ropczyce na 2019 rok 

przy: za – 16 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 4. 

 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak podziękował za przyjęcie budżetu, za zaufanie. Jest to 

najważniejszy coroczny dokument kierunkowy. Podziękował współpracownikom za 

przygotowanie tego dokumentu. Jest to dokument nad którym wszyscy będziemy pracowali, 

aby jeszcze go w ciągu roku udoskonalać i jak najwięcej potrzeb społecznych poprzez ten 

dokument realizować. 

 

5. 

Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Ropczyce -  Skarbnik Gminy – p. Beata Malec.  

Poinformowała, że na podstawie zapisów ustawy o finansach publicznych gmina ma obowiązek 

sporządzić i rada uchwalić wieloletnią prognozę finansową Gminy Ropczyce. Wieloletnia 

prognoza finansowa zawiera lata 2019-2028. Są to lata według których są przedstawione 

wszelkie wielkości według budżetu już uchwalonego na 2019 rok. 2028 jest to rok ostatni w 

którym gmina spłaca swoje zadłużenie zaciągane w latach wcześniejszych. Wieloletnia 

prognoza finansowa przedstawia wszelkie wskaźniki, które musimy jako gmina spełnić, żeby 

móc zadania realizować, zaciągać zobowiązania. Wszelkie zapisy dotyczące poszczególnych 

kwot, wskaźników przeliczających na podstawie obowiązujących przepisów przedstawione są 

wg tabeli nr 1 w której zawarte są wszelkie założenia dotyczące realizacji budżetu 2019-2028. 

Załącznik nr 2, który określa przedsięwzięcia wieloletnie w naszej gminie na dzień dzisiejszy 

nie funkcjonuje. Projekt wieloletniej prognozy finansowej zawiera upoważnienia burmistrza do 

zaciągania zobowiązań w ramach zadań na czas nieokreślony i czas określony. Projekt 

upoważnia burmistrza do przekazywania takich upoważnień dla kierowników jednostek 

organizacyjnych celem realizacji zadań przez poszczególne jednostki. Burmistrz przedstawił 

do Regionalnej Izby Obrachunkowej oprócz projektu budżetu wieloletnią prognozę finansową 

na lata 2019-2028. 15 grudnia 2018 roku uchwałą  nr 25 Regionalna Izba Obrachunkowa 

wydała opinię w sprawie projektu uchwały wieloletniej prognozy finansowej w której 

postanowiła pozytywnie zaopiniować przedłożony projekt przy założeniach, które zostały 

zawarte w uchwale budżetowej i w proponowanym projekcie wieloletniej prognozy finansowej. 



Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Ropczyce przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6. 

6.1 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Ropczyce na 2019 r. – Kierownik 

Referatu Spraw Organizacyjnych i Obywatelskich – p. Łukasz Charchut. 

Poinformował, że jest to uchwała podejmowana przez radę co roku. Proponowany program 

praktycznie niczym nie różni się od uchwał obowiązujących w tym zakresie w latach 

poprzednich. Uchwała będzie realizowana przez 6 zadań szczegółowo określonych  

w projekcie. Środki na realizację pochodzić będą z opłat za zezwolenia na sprzedaż i podawanie 

napojów alkoholowych. Środki to 275 000 zł na dotacje celowe i 40 000 zł na działalność 

komisji alkoholowej.  

 

Radny pan Andrzej Rachwał – przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował o pozytywnej opinii Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego odnośnie 

projektów uchwał 6.1 i 6.2. 

 

Radny pan Dariusz Skórski mówił, że co roku słyszymy, że wybieramy ten program jak w roku 

poprzednim a na jesieni potem głosujemy wszyscy za zwiększeniem środków na wywóz 

nietrzeźwych osób do izby wytrzeźwień. Problem nietrzeźwości w naszej gminie czy powiecie 

jest ogromnym problemem, nie tylko wywozi się osoby nietrzeźwe do izby wytrzeźwień ale 

również do pomieszczeń dla osób zatrzymanych w komendzie czy do członków rodzin bądź 

znajomych, jeżeli nie zagrażają bezpieczeństwu swojemu czy osób postronnych. Pytał 

kierownika w jaki sposób będziemy kontrolować wykorzystanie tej dotacji przez organizacje 

społeczne, żeby ten program zaczął faktycznie działać i kwota przeznaczona na wywóz osób 

zagrażających bezpieczeństwu została zmniejszona. 

 

Kierownik Referatu Spraw Organizacyjnych i Obywatelskich – p. Łukasz Charchut  

odpowiedział, że co do zasady porozumienie jest przesyłane przez izbę wytrzeźwień  

z Rzeszowa i co roku proponowana jest kwota 10 000 zł. W tym roku jest ta kwota zwiększona, 

w tamtym roku zwiększaliśmy pod koniec roku tak jak pan radny słusznie zauważył. Nie mamy 

wpływu na ilość osób, nie jesteśmy w stanie oszacować ilości osób, które zostaną 

doprowadzone do wytrzeźwienia, nie jest to również zadaniem stowarzyszeń. Natomiast 

stowarzyszenia kontrolujemy w ten sposób, że składają corocznie sprawozdania z realizacji 

zadań. 

Radny pan Andrzej Rachwał mówił, że jedno z drugim nie ma nic wspólnego. 

Radny pan Dariusz Skórski zwracając się do radnego Andrzeja Rachwała powiedział, że ma to 

znaczenie jak się realizuje program profilaktyki alkoholowej co do ilości wywożonych potem 

osób nietrzeźwych. Jeżeli kluby, stowarzyszenia będą właściwie działały i profilaktyka będzie 

działała to te pozytywne wzorce będą w społeczeństwie i osób pijących będzie mniej. 

Radny pan Andrzej Rachwał odpowiedział, że jeżeli radny zadaje pytanie odnośnie wywozu 

ludzi nietrzeźwych do izby wytrzeźwień ta kwota została zwiększona. Jeśli chodzi  

o stowarzyszenia, jeżeli składają podanie o finansowanie to muszą złożyć deklarację co chcą 

zrobić, jaki mają program w zakresie prowadzenia profilaktyki alkoholowej. Kwota na izbę 

wytrzeźwień została zwiększona, wynikło to z tego, że w tamtym roku izba wytrzeźwień 

zwróciła się o zwiększenie tej kwoty. Jest przewodniczącym tej komisji i wydaje mu się, że ma 

prawo się wypowiadać. 

 



Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Ropczyce na 2019 r.  przy: za – 20 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.2 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ropczyce na rok 2019 - Kierownik Referatu Spraw 

Organizacyjnych i Obywatelskich – p. Łukasz Charchut.  

Poinformował, że jest to również uchwała podejmowana przez radę co roku, będzie realizowana 

przez 3 zadania szczegółowo określone w projekcie. Środki na realizację programu również 

pochodzić będą z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholi. Środki to 45 000 zł: 35 000 zł na 

dotacje celowe i 10 000 zł na programy profilaktyczne. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ropczyce na rok 2019 przy: za – 20 głosów, przeciw 

– 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.3 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości położonych  

w Ropczycach – Kierownik Referatu Budownictwa, Planowania Przestrzennego  

i Nieruchomości – p. Józef Krzych.  

Poinformował, że projekt dotyczy wyrażenia zgody na zamianę udziału ½ części należącej do 

Gminy Ropczyce, w południowej części nieruchomości gruntowej zabudowanej - działka 1694 

o powierzchni 632 m2 za taki sam udział w północnej części tej nieruchomości, po dokonaniu 

podziału geodezyjnego, z przeznaczeniem do gminnego zasobu nieruchomości. Działka 

położona jest przy ulicy Wyspiańskiego, bezpośrednio przylega do działki gminy Ropczyce na 

której znajduje się szkoła podstawowa nr 1. Działka stanowi obecnie współwłasność w ½ części 

gminy i osoby fizycznej, która nie wyraża zgody na sprzedaż swojego udziału ale wyraziła 

zgodę na dokonanie zniesienia współwłasności poprzez dokonanie zamiany udziałów w taki 

sposób, aby gmina stała się właścicielem całości północnej części tej nieruchomości na której 

znajduje się budynek gospodarczy w zamian za udział gminy w części południowej.  

 

Radny pan Zenon Charchut – przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz 

rozwoju gospodarczego poinformował o pozytywnej opinii ww. Komisji odnośnie projektów 

uchwał: 6.3, 6.4, 6.5, 6.6 i 6.7. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zamiany nieruchomości położonych  

w Ropczycach przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.4 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej położonej  

w Ropczycach - Kierownik Referatu Budownictwa, Planowania Przestrzennego  

i Nieruchomości – p. Józef Krzych.  

Poinformował, że projekt dotyczy wyrażenia zgody na nabycie do zasobu nieruchomości 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej – działka 705/1 o powierzchni 293m2 w obrębie 

Ropczyce-Witkowice. Nieruchomość położona jest pomiędzy ul. Sucharskiego a ul. Macha.  

W związku z planami połączenia ul. Sucharskiego z ul. Macha a także zabudowaniem działki 

815/23 zachodzi potrzeba nabycia działki 705/1, z przeznaczeniem pod budowę drogi, co 

pozwoli na uregulowanie odpływu wód z tego obszaru. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej 

położonej w Ropczycach przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 



6.5 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zbycia lokalu mieszkalnego w Ropczycach  

w budynku przy ul. Grunwaldzkiej 1 - Kierownik Referatu Budownictwa, Planowania 

Przestrzennego i Nieruchomości – p. Józef Krzych.  

Poinformował, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

lokalu mieszkalnego nr 9 o powierzchni użytkowej 35,07 m2, stanowiącego własność gminy 

Ropczyce, znajdującego się na drugim piętrze budynku - Ropczyce ul. Grunwaldzka 1, wraz  

z udziałem części nieruchomości wspólnej. Lokal wynajmowany był od lat 60-tych na rzecz 

jednej osoby, która zmarła w 2018 roku. Stan techniczny lokalu wymaga dokonania nakładów 

finansowych w celu przystosowania go do zamieszkania. Sprzedaż pozwoli gminie uniknąć 

tych nakładów.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zbycia lokalu mieszkalnego w Ropczycach 

w budynku przy ul. Grunwaldzkiej 1 przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 

0. 

 

6.6 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla właścicieli nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy – Kierownik 

Referatu Podatków – p. Bogumił Wójciak. 

Poinformował, że w paragrafie 2 zmieniają się stawki dla właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych przez mieszkańców w obszarze zabudowy wielorodzinnej na terenie miasta 

Ropczyc: 

1) z obowiązujących w chwili obecnej 7,50 zł na 11 zł w przypadku selektywnego zbierania 

odpadów, 

2) z obowiązujących 14 zł na 22 zł w przypadku nieselektywnego zbierania odpadów, 

W paragrafie 3 dla właścicieli nieruchomości zamieszkałych przez mieszkańców w obszarze 

zabudowy jednorodzinnej, zagrodowej na terenie miasta Ropczyce i sołectw Gminy Ropczyce 

oraz w obszarze zabudowy wielorodzinnej poza miastem Ropczyce: 

1) z 6,25 zł na 9,75 zł, w przypadku selektywnego zbierania odpadów, gdy liczba osób jest 

mniejsza lub równa 5, 

2) z 5,25 zł na 8,75 zł w przypadku selektywnego zbierania odpadów, gdy liczba osób jest 

większa niż 5,  

3) z 14 zł na 22 zł w przypadku nieselektywnego zbierania odpadów. 

 

Radny pan Piotr Raś powiedział, że padła taka propozycja dzisiaj na klubie, żeby była 

możliwość utworzenia punktów w danych sołectwach, żeby można ludziom wydawać worki na 

listę, aby uniknąć wyrzucania śmieci i ludzie nie musieli przyjeżdżać specjalnie do miasta. 

Poprosił o wzięcie tego pod uwagę. 

Pan Janusz Środa – Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych odpowiedział, że propozycja 

radnego zostanie wzięta pod uwagę, wniosek będzie rozpatrzony. Zastanowimy się jakie to 

będą koszty i jak to wpłynie na dystrybucję worków. W tej chwili nie jest w stanie w 100% 

powiedzieć, że tak będzie. System funkcjonuje od 2008 roku, worki można odbierać w punkcie 

na ul. Kościuszki czynnym od 7-15. Nie widzi większych potrzeb, żeby takie punkty otwierać 

bo to na pewno wygeneruje jakieś koszty ale zastanowimy się. Jeżeli radny ma jakieś głębsze 

przemyślenia jeżeli chodzi o te punkty zaprosił na rozmowę, żeby to ustalić i wypracować jakiś 

wspólny system. 

Radny pan Piotr Raś zaproponował, aby porozmawiać z sołtysami, spotkać się na spotkaniu  

u sołtysów.  

Pan Janusz Środa zaprosił do firmy na rozmowę. 



Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla właścicieli nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy przy: za – 13 

głosów, przeciw – 4, wstrzymujących się - 3. 

 

6.7 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie dopłaty do grup taryfowych odbiorców usług 

wodociągowo-kanalizacyjnych – inspektor w Referacie Dróg i Gospodarki Mieszkaniowej –  

p. Danuta Kowalska. 

Poinformowała o dopłacie do wody w wysokości 0,35 zł i do ścieków 0,85 zł dla gospodarstw 

domowych rodzin 3 +. Taka uchwała była wcześniej, jest to kolejny projekt uchwały. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie dopłaty do grup taryfowych odbiorców 

usług wodociągowo-kanalizacyjnych przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 

0. 

 

7. 

Burmistrz p.B.Bujak -  Chciałbym kilkanaście zdań powiedzieć na temat mijającego roku 2018. 

Potraktujmy to jako bardzo ogólne podsumowanie roku. Będzie jeszcze sesja w ostatnich 

dniach roku, która jest niezbędna by dopasować budżet 2018 roku. Wtedy główna osoba to pani 

skarbnik i państwo bo bez większości Rady nie da się budżetu dopasować, to budżet jeszcze 

tamtej kadencji 2018 roku. Przyjdzie czas, koniec maja, by złożyć Wysokiej Radzie  

i mieszkańcom miasta i gminy szczegółowe sprawozdanie z pracy samorządu, sprawozdanie  

z budżetu czyli z cyfr, wskaźników i opisowe z tego co robiliśmy jako szeroko rozumiany 

samorząd. Taki dokument jest oceniany przez Regionalną Izbę Obrachunkową, przez Komisję 

Rewizyjną i będzie upubliczniony na stronach internetowych. Chciałbym blisko końca roku 

kilkanaście informacji, które obrazują jak kończymy ten rok w sensie gminy. To był dobry 

budżet, 2018 roku, do chwili obecnej nie zadłużyliśmy budżetu ani o złotówkę, co nie znaczy, 

że nie wykorzystamy zgody Wysokiej Rady na to aby zaciągnąć pożyczki, kredyty, umowy 

mamy podpisane, w tych dniach oddamy tyle ile, tyle pożyczymy ile oddamy rat należnych  

w tym roku, to jest w granicach chyba 5 milionów z hakiem, oddamy i pożyczymy. Mamy 

zgodę Wysokiej Rady na zadłużenie się w tym roku do kwoty miliona zł czy to wykorzystamy 

to najbliższe 3 dni o tym zdecydują, pewnie tak ale niekoniecznie w pełnej wysokości. Między 

innymi, zależy to od tego czy w ostatnich kilku dniach wpłynie zaliczka z dotacji Ministra 

Sportu na budowę hali, którą w stanie surowym wykonaliśmy na ¾. Mieliśmy więc prawo 

przesłać fakturę na 700 tys. zł, z tych 2 050 000 dotacji. Jeżeli ministerstwo w tym roku wypłaci 

700 tys. to najprawdopodobniej pani skarbnik zadłuży na około pół mln zł. Jeżeli faktura będzie 

refinansowana w przyszłym roku to ten milion będzie potrzebny. Oceniam, że finanse były 

dobre, dobrze zaplanowane i dochody budżetowe spływały prawidłowo. Na terenie miasta  

i gminy Ropczyce na dzień dzisiejszy jest nas 27 535 osób, jest wzrost o 88 osób w stosunku 

do ubiegłego roku 2017. W 2017 był wzrost o 61 osób w stosunku do 2016, w którym było nas 

27 386, wtedy był z tych 3 lat największy wzrost liczby mieszkańców bo 150 więcej. W tym 

roku urodziło się do tej pory 334 dzieci, mniej o bez mała 30, może jeszcze parę się urodzi do 

końca roku. W roku ubiegłym urodziło się najwięcej na przestrzeni ostatnich kilku lat - 361 

dzieci, w 2016 – 320 dzieci. Jeżeli urodziło się mniej 28 dzieci to oznacza, że za 7 lat będzie 

mniej dwie klasy w szkołach, chociaż to się tak do końca nie przekłada bo w roczniku dzieci 

pójdą do I klasy w różnych miejscowościach. Do tej pory odeszło z terenu miasta i gminy 219 

osób, rok temu 214, jeszcze rok temu 233 osoby. Trzy lata temu najwięcej się urodziło  

i najwięcej odeszło. Informacja z referatu organizacyjnego; poprzez konkursy, jutro je ogłosimy 

dla różnych stowarzyszeń, skorzystało 38 stowarzyszeń i była to kwota 854 tys. zł, rok temu 

była to kwota 761 tys. zł i 3 lata temu 737 tys.. Chcę pokazać, że w ostatnim roku znacząco ta 



kwota na pomoc i działalność organizacji stowarzyszeniowych wzrosła, a na przyszły rok tą 

kwotę mamy jeszcze wyższą. Nasz urząd miasta w 2015 roku zatrudniał 78 osób i na dzień 

dzisiejszy zatrudnia 79 osób, jest stabilizacja zatrudnienia, podobnie jest w wielu naszych 

jednostkach organizacyjnych i spółkach, być może jest różnica w oświacie bo nowe, otwarte 

przedszkole, nowy żłobek to są etaty. Jeżeli chodzi o żłobki na przestrzeni ostatnich 4 lat mamy 

100 dzieci i tam mamy 18 etatów. Nowe oddziały przedszkolne, w tym roku 1 września 

oddaliśmy nowe 3 oddziały, to jest 8 etatów. W oświacie nowe etaty generujemy i w kulturze, 

bo oddaliśmy 2 nowe domy kultury, to generuje wydatki; etaty płace i pochodne, są jednym  

z największych czynników kosztów. Stąd zwracamy uwagę aby nie generować niepotrzebnych 

etatów.  

Z ważnych spraw gospodarczych, w zakresie dróg zmodernizowaliśmy, przebudowaliśmy 

4, 778 km na kwotę 1 673 000, droga z Gnojnicy Dolnej do Góry Ropczyckiej – 460 tys., 

Lubzina – 400 m z odwodnieniem do Domu Strażaka czyli obiektu centralnego bo to nie tylko 

obiekt Strażaka ale ZOZ itd., droga dojazdowa od E4 do stadionu wraz z chodnikami 1 266 000, 

jedna z droższych inwestycji. Najdroższą inwestycją punktową w zakresie dróg była 

przebudowa ul. Przemysłowej, ta ulica wraz z chodnikami, ścieżkami rowerowymi, 

odwodnieniem itd. kosztowała 1 855 000. Otrzymaliśmy dotację rządową 869 000. Dostaliśmy 

dotację z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych 52 000; drogi: w Gnojnicy Woli – Na ptaszka 

w kierunku Zagorzyc oraz w Łączkach Kucharskich – Łączki Kalitówki, przy pomocy tej 

dotacji i naszych środków modernizowaliśmy. Oddaliśmy 117 miejsc parkingowych. To 

kosztowało 885 000 zł, to dotyczy Ropczyc. Chodniki; wybudowaliśmy 1 250 metrów 

bieżących chodników za kwotę 1 353 000. Są to głównie 3 chodniki na kwotę 950 tys. przy 

ulicach powiatowych; Leśna, Wyszyńskiego i Sucharskiego. Za 50 tys. projektowaliśmy 

chodniki przy drogach i ulicach powiatowych czyli milion złotych wyłożyliśmy z kasy miasta 

na wsparcie powiatu, to jest zadanie własne powiatu. Za zgodą Wysokiej Rady i za zgodą Rady 

Powiatu, która przyjęła naszą pomoc, wykonywaliśmy te chodniki. 250 tys. wydaliśmy na 

pomoc Sejmikowi Wojewódzkiemu, 200 tys. na budowę chodnika przy drodze wojewódzkiej 

w Łączkach i 50 tys. na projekty. Na dziś w budżecie, który Wysoka Rada podjęła środków 

finansowych na te chodniki na razie nie ma i informuję samorządy, że muszą sobie radzić. 

Byłoby świetnie gdyby każdy za środki finansowe, które ma, różne dochody, robił swoje, a my 

nasze dochody jeżeli będą większe mogliśmy realizować na naszych drogach budując nasze 

oświetlenie uliczne, poprawiając bezpieczeństwo na naszych drogach, a wszyscy inni niech 

będą odpowiedzialni za tą infrastrukturę z której korzystają mieszkańcy Ropczyc ale i całego 

powiatu. Uzyskaliśmy znaczącą pomoc z budżetu państwa 878 tys. tzw. środków 

popowodziowych i zmodernizowaliśmy kilka dróg, w sumie za kwotę 1 188 000, udział własny 

310 000 zł. Była to ul. Polna odcinek 1,5 km, Gnojnica Wola – Na cierpiała, Lubzina potoki 

400 m, Witkowice komis 600 m, łącznie naprawa 3 km. Wydaliśmy w mijającym roku 408 tys. 

na wybudowanie 96 sztuk nowych opraw oświetleniowych, czym oświetliliśmy ulice i drogi  

o długości 6 270,5 metrów. Kupiliśmy wiatę przystankową dla miejscowości Mała. W dużym 

skrócie określiłem dość szczegółowo prace i roboty w dziale dróg, pomijając wiele istotnych 

kwestii, które znajdą się w sprawozdaniu majowym.  

Kilka zdań w sprawach inwestycyjnych bo one decydują o satysfakcji i zadowoleniu 

mieszkańców i decydują o tzw. stopie życiowej, poprawie bezpieczeństwa, poziomu życia, Do 

tych inwestycji zaliczam, największych inwestycji kubaturowych; budowaną halę. Przypomnę, 

że jesteśmy na etapie 75% stanu surowego otwartego. W chwili obecnej mamy tam konstrukcję 

dachową w postaci dźwigarów z drzewa, klejonych i montaż powinien następować jeśli pogoda 

będzie jak jest zapowiadana i mamy blachę trapezową do krycia. Gdyby to się udało  

w najbliższych kilkunastu dniach zrealizować to otwarłaby się przestrzeń do zamykania 

oknami, które są w trakcie produkcji i wykańczania hali. Brzezówka – też realizujemy jakby 

wykończenie budynku szkoły, termin zawity 1 wrzesień, chcielibyśmy szkołę oddać do użytku 



po to by otworzyć i przedszkole. Złożyliśmy wniosek do Wojewódzkiego Urzędu Pracy  

o środki europejskie na otwarcie przedszkola w tym budynku i tam byłyby klasy oprócz 

przedszkola i zerówki, pierwsza, druga, trzecia. Co dalej to życie przyniesie rozwiązanie. 

Szkoła w Małej ma nowy dach, który kosztował pół mln zł. Oddaliśmy, zaplecze, budynek 

sportowy dla klubu Inter Gnojnica, zakończyliśmy rozbudowę i przebudowę budynku OSP  

w Okoninie, jedną OSĘ oddaliśmy, druga OSA z uwagi na wykonawcę została przerwana, 

zobaczymy, jeśli ministerstwo środki przekaże to będziemy kończyć, jeśli nie to zobaczymy. 

Wybudowaliśmy altanę na Granicach przy budynku OSP i podobną altanę przy OSP  

w Okoninie, będzie służyć różnym funkcjom. Firmy, które wybraliśmy w drodze przetargu na 

budowę kanalizacji weszły w teren, prace się rozpoczęły, zobaczymy czy uda się zrobić 

wszystko w terminie umownym, do końca przyszłego roku. Jeżeli się nie uda, a uda się 

wynegocjować termin przesunięcia w Urzędzie  Marszałkowskim to płakać nie będziemy bo 

jest to potężna robota, która będzie też nastręczała wiele kwestii problemowych na styku  

z właścicielami nieruchomości, z przyłączami budynków itd. Przyłącza budynków od 

głównych sieci są po stronie mieszkańców. To żeby Wysoka Rada wiedziała. Zrobiliśmy 

projekt zakończony pozwoleniem na budowę OSP w Małej, chodzi o obiekt garażowy itd., 

podobny projekt i uzyskane pozwolenie na budowę na obiekt rozbudowywany w Gnojnicy 

Woli OSP. I robimy wiele różnych projektów; największe to projekt szkoły w Witkowicach, 

projekt żłobka i przedszkola na Mehoffera, kończymy projekt na kanalizację w Brzezówce 

gdzie kanalizacja za torami nie dociera,  kilkanaście domów w Gnojnicy Dolnej nie ma 

wodociągu i wody i też projekt kończymy, uzyskamy uważam wkrótce pozwolenie na budowę, 

uzbrajamy w sensie projektów, to jest w końcowej  fazie, 23 ha scalone pod budownictwo 

mieszkaniowe na osiedlu Skorodeckiego, ulicy i rondzie Mehoffera. Wszystkich projektów nie 

wymieniłem, jest ich sporo, okres zimowy, teraz będziemy się skupiali na tej pracy.  

Było przeprowadzone 39 postępowań o zamówienie tych różnych robót, prac w drodze 

przetargu. Złożono 172 oferty, które były przeanalizowane, podjęte decyzje. Łącznie 

podpisaliśmy 63 umowy. Wszystkie przetargi, skutecznie zakończone umowami, zawierały  

w sobie wartość nakładów w wysokości 46 741 000 zł, a więc poprzez zamówienia taka jest 

skala wartości usług i robót w ciągu jednego roku.  

Uchwaliliśmy szczegółowy plan zagospodarowania, ostatnio, największy 71 ha. Dziękuję 

kierownikowi Referatu budownictwa i planowania panu Krzychowi wraz  

z współpracownikami i Wysokiej Radzie tamtej kadencji i tej bo męczyliśmy się z tym planem 

ponad 2 lata ale najważniejszy jest efekt – skończyliśmy. Podobnie trochę wcześniej dla terenu 

dworca autobusowego, też uchwalony plan zagospodarowania. I były zmiany szczegółowego 

planu przy osiedlu Skorodeckiego. Teraz następne wyzwania: Niedźwiada Dolna - uchwalenie 

szczegółowego planu dla 7 ha. W tym roku zgłoszono wnioski o warunki zabudowy 

mieszkaniowej - 224, w roku ubiegłym 195, trend wzrostowy, co jest dobre, że ludzie chcą 

budować na terenie miasta i gminy Ropczyce domy. Było 105 wniosków gospodarczych, 

infrastrukturalnych, o 1 więcej niż w roku poprzednim. Mieliśmy 26 wniosków dla obiektów 

usługowo-handlowych, w roku ubiegłym 9, też widać aktywność w zakresie gospodarczym i to 

też cieszy. Kupiliśmy w sumie 10 ha 71 arów, zapłaciliśmy do tej pory 437 000, ale 2 akty 

notarialne nie zostały zapłacone w całości; szkoła w Witkowicach będziemy płacić w dwóch 

ratach i ostatnia rata za drogę wokół Magnezytów, kupiliśmy tam 4,29 ha.  

Mam jeszcze wiele informacji, 30 stron, to wszystko będzie jeszcze w sprawozdaniu o czym 

mowa, a ten materiał będzie dostępny w Biurze Rady gdyby ktoś z państwa chciał sięgnąć do 

tego materiału. Jeszcze Referat Podatków: referat wydał 11 362 decyzji, w związku z tymi 

decyzjami podatkowymi przeprowadziliśmy później 1 571 postępowań, były różne sprawy; 

dotyczy umorzeń, takich decyzji wydaliśmy 89, dotyczy rozłożenia na raty, wyjaśniania itd., 

zweryfikowaliśmy 333 deklaracje rolne, 203 deklaracje na podatek transportowy, 

zweryfikowaliśmy 952 deklaracji na opłaty za gospodarowanie odpadami, przyjęliśmy 890 



wniosków na zwrot podatku akcyzowego, w sumie wypłaciliśmy rolnikom 276 000 zł - 

pieniądze budżetu państwa, nasi pracownicy w podatkach te decyzje przygotowują. Zaległości 

podatkowe: wydaliśmy 3 235 upomnień, w ramach upomnień należało sporządzić 606 tytułów 

wykonawczych do urzędów skarbowych, poprzez to wyegzekwowaliśmy za zaległości 

podatkowe 724 000, zakończyło się to z tych 606 tytułów z poprzednich lat 265 000. Oceniam 

na dobrym poziomie ściągalność podatków i też dziękuję panu kierownikowi Wójciakowi  

i jego współpracownikom.  

Powiem ogólnikowo, oceniam rok miniony jako rok dobry. Chciałbym podziękować 

wszystkim moim współpracownikom poczynając od wiceburmistrza Maziarza, bo był przez 

cały rok i wiele lat wiceburmistrzem, burmistrzowi Markowi Misiurze, który jest od półtora 

miesiąca wiceburmistrzem, pani skarbnik, pani sekretarz, wszystkim kierownikom referatów, 

wszystkim pracownikom, miałem okazję na spotkaniu przedświątecznym powiedzieć 

pracownikom kilka zdań o reorganizacji urzędu pod kątem 5-letniej kadencji od nowego roku, 

dziękuję dyrektorom jednostek organizacyjnych za realizację zadań, nie mówiłem 

szczegółowo: Centrum Kultury, Biblioteka, Centrum Sportu, pomoc społeczna. To są miliony 

wydawanych pieniędzy, 10-tki imprez kulturalnych, sportowych, to jest mnóstwo pracy, 

oświata - jest to działka gdzie pracuje najwięcej pracowników samorządowych, w ramach 

urzędu miejskiego jest zespół obsługi pracowników wszystkich a pracowników w oświacie 

mamy ponad 650, 163 etaty administracyjno-techniczne i reszta to nauczyciele i ta obsługa. 

Wszystkim dziękuję, prezesom spółek też. Dziękuję w pracy samorządowej, społecznej 

państwu sołtysom, przewodniczącym osiedli. W drugiej połowie stycznia zrobimy spotkanie  

z sołtysami, będzie to dobry moment, aby zaprosić pana prezesa i wniosek pana sołtysa Piotra 

Rasia rozważyć i ustalić, ustalenia wstępnego harmonogramu zebrań bo zbliża się czas końca 

kadencji samorządów osiedlowych i sołeckich i wybory do tych samorządów. Wysoka Rado, 

pozwólcie w tej części podstawowej, w związku ze zbliżającymi się świętami Bożego 

Narodzenia, Nowym Rokiem - budżet został przyjęty, dziękuję obydwu klubom, wszystkim 

radnym, którzy z dużym zrozumieniem podeszli do tej uchwały - chciałbym życzyć wszystkim 

państwu, Panu Przewodniczącemu, prezydium, Wysokiej Radzie, państwu przewodniczącym 

osiedli, sołtysom, kadrze kierowniczej by święta Bożego Narodzenia były tradycyjne, byśmy 

zapomnieli o sprawach zawodowych, społecznych, które nas tu zgromadzają, abyśmy uznali, 

że rodzina jest najważniejsza, że sąsiedzi, przyjaciele, znajomi są ważni abyśmy w okresie świąt 

o nich nie zapominali, życzę świąt spokojnych, bezpiecznych, aby atmosfera rodzinna 

decydowała, życzę Nowego Roku zdrowego, szczęśliwego, dla nas wszystkich, życzę by nasza 

gmina była w dobrych rękach jakim jest Wysoka Rada i zaplecze burmistrza jakim jest urząd 

miejski i jednostki organizacyjne, życzę mieszkańcom aby rok 2019 był rokiem dobrym, 

szczęśliwym, w którym mamy pracę, bezpieczeństwo socjalne, zdrowotne, w tym zakresie 

będziemy wspierać inne samorządy, będziemy zauważali potrzeby i próbowali rozwiązać na 

miarę możliwości, życzę spełnienia planów, rodzinnych zobowiązań. Dziękuję za wszystko co 

było naszym wspólnym udziałem w roku 2018. Dziękuję.       

 

8. 

Przewodniczący Rady - Wysoka Rado! Przekazałem radnym kopię odpowiedzi Wojewody 

Podkarpackiego, przesłaną do wiadomości Przewodniczącego Rady, w związku z pismem 

radnego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach  

w sprawie wyboru Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących z powodu naruszenia art. 25a 

ustawy samorządowej mówiącego, że radny nie może brać udziału w głosowaniu jeżeli dotyczy 

to jego interesu prawnego. Wymieniona odpowiedź zawiera między innymi takie treści jak: 

Wojewoda sprawuje nadzór nad działalnością gminy jedynie na podstawie kryterium zgodności 

z prawem. Jest to kryterium, którym kieruje się organ nadzoru przy ocenie działalności 

uchwałodawczej Rady. Organ nadzoru nie ocenia uchwał pod względem ich celowości, 



słuszności, zasadności czy potrzeb. W niniejszej sprawie Wojewoda nie znalazł podstaw do 

stwierdzenia nieważności przedmiotowych uchwał Rady Miejskiej w Ropczycach gdyż zarzuty 

nie znalazły uzasadnionych podstaw i nie miały wpływu na treść podejmowanych uchwał. 

Dokonując oceny interesu prawnego radnego kandydującego na stanowisko przewodniczącego 

rady nie sposób pominąć, iż kompetencje takiej osoby zostały ściśle ustawowo określone,  

a w zasadzie ograniczone do organizowania pracy rady oraz prowadzenia obrad rady. Trudno 

realizację przedmiotowych kompetencji powiązać z wyciąganiem korzyści ze sprawowanego 

mandatu. Wojewoda Podkarpacki podziela poglądy braku przeciwskazań do uczestnictwa 

kandydata na stanowisko przewodniczącego rady w głosowaniu nad wyborem kandydata na to 

stanowisko. W niniejszej sprawie brak jest podstaw do podejmowania przez Wojewodę działań 

nadzorczych, w oparciu o przepisy ustawy o samorządzie gminnym. Wysoka Rado! W mojej 

ocenie postawa i działanie radnego miały na celu zdyskwalifikowanie Rady Miejskiej  

w Ropczycach oraz wybranego prezydium Rady. Zabieg typowo PR-owski, jak również zła 

interpretacja art. 25a ustawy o samorządzie gminnym.     

Wysoka Rado! W związku z pytaniami radnych dotyczącymi braku punktu „interpelacje  

i zapytania”, w porządku obrad sesji, informuję, że ustawa o samorządzie gminnym stanowi, 

że w sprawach dotyczących gminy radni mogą kierować interpelacje i zapytania do burmistrza. 

Interpelacja dotyczy spraw o istotnym znaczeniu. Zapytanie składa się w sprawach aktualnych 

problemów, a także w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym. Obydwie 

powinny zawierać krótkie przedstawienie stanu faktycznego oraz wynikające z niego pytania 

lub zapytania. Składane na piśmie do przewodniczącego rady, które przekazuje się 

niezwłocznie burmistrzowi. Odpowiedź ma być udzielona na piśmie w terminie nie później niż 

14 dni od przekazania.  Zapewniam, że brak tego punktu w porządku obrad nie jest 

jakimkolwiek ograniczeniem prawa radnych do wypowiadania się. W porządku obrad 

zaproponowana została  formuła bezpośredniego komunikowania się na sesjach, nawet  

w szerszym zakresie - jako punkt  sprawy różne. Będziemy obserwować piśmiennictwo  

i praktykę, dotyczące zagadnienia „Interpelacji i zapytań”, aby wypracować jak najlepsze 

rozwiązania w tej dziedzinie.  

Szanowni Państwo, Wysoka Rado, w dniu 8 grudnia br. w Jasionce w Centrum 

Wystawienniczo-Kongresowym Województwa Podkarpackiego odbyły się Międzynarodowe 

Targi Produktów i Żywności. Podczas Targów wręczono dyplomy i wyróżnienia laureatom 

konkursu „Piękna wieś Podkarpacka 2018”. W ramach nadesłanych zgłoszeń komisja 

konkursowa wyróżniła 10 wiosek, w których odbyły się wizje lokalne. Sołectwo Lubzina 

zgłoszone przez gminę Ropczyce zajęło 6 miejsce. 6 miejsce na 1500 wiosek na Podkarpaciu, 

uważam, że to bardzo dobry wynik. Dyplom i nagrodę odebrali: zastępca burmistrza pan Marek 

Misiura wraz z sołtysem Lubziny panem Mieczysławem Cabajem. Główną ideą konkursu było 

ukazania piękna wiejskiego krajobrazu, miał również promować wspólne działania 

społeczności wiejskiej. Gratuluję i dziękuję panu sołtysowi i Radzie Sołeckiej.  

 

9. 

Przewodniczący Rady zamknął 4 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

Protokolanci:  

Elżbieta Klimek inspektor w Biurze Rady Miejskiej,  

Bernadeta Cholewa inspektor w Biurze Rady Miejskiej. 
           

 


